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Protokół Nr XLVI/2021 

Sesji Rady Powiatu Grójeckiego 

odbytej w dniu 30 grudnia 2021r. 

 
      Sesja odbyła się przy zastosowaniu systemu zdalnego trybu obradowania.  

 
Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak o godzinie 09.00 otworzył Sesję 

wypowiadając formułę „Otwieram Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”.  

Następnie powitał Panie i Panów Radnych Powiatu Grójeckiego, Starostę 

Grójeckiego, członków Zarządu Powiatu, Skarbnika Powiatu, pracowników Biura Rady  

oraz wszystkich oglądających transmisję.   

Obrady sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad dostępne  

na stronie internetowej urzędu www.bip.grojec.pl   

 
Ad. 2 

Przewodniczący Rady sprawdził listę obecności i stwierdził, że obrady w dniu 

dzisiejszym są prawomocne. Lista stanowi załącznik do protokołu.   

 
Ad. 3 

Przewodniczący Rady odczytał wniosek Zarządu Powiatu o wprowadzenie do porządku 

obrad autopoprawki do projektu Uchwały Budżetowej Powiatu Grójeckiego na 2022r. 

oraz autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2022-2037. 

 
Skarbnik Witold Kępka przedstawił autopoprawki według załącznika do protokołu.  

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że autopoprawki zostaną wprowadzone w pkt 5.1 

oraz 5.2. Uwag nie zgłoszono.  Poddał zaproponowane zmiany pod głosowanie: 

-  Autopoprawka do projektu Uchwały Budżetowej Powiatu Grójeckiego na 2022r. 

Obecnych 19 radnych. W głosowaniu imiennym wzięło udział 19 radnych. 

Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie, 19 głosów „za”. 

-  Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2021-2032. Obecnych 19 radnych. W 

głosowaniu imiennym wzięło udział 19 radnych. Autopoprawka została przyjęta 

jednogłośnie, 19 głosów „za”. 

 
Porządek obrad 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu i informacje 

Starosty Grójeckiego. 

http://www.bip.grojec.pl/
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5. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

5.1. uchwała Budżetowa Powiatu Grójeckiego na 2022r.  

5.2. uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2022-

2037. 

5.3. zmieniająca uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2021,  

5.4. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata  

2021-2037, 

5.5. upoważnienia Zarządu Powiatu do zawarcia umów na świadczenie usług w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego.  

6. Sprawozdanie z prac Komisji Stałych od ostatniej Sesji Rady Powiatu Grójeckiego.  

7.   Interpelacje i zapytania radnych.  

8. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

9. Zamknięcie posiedzenia.  

 
Ad. 4  

Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu oraz informacje 

Starosty Grójeckiego radni otrzymali w materiałach /załącznik/. Ponadto Starosta 

uzupełnił o informację z posiedzenia w dniu 29 grudnia 2021r.  

 
Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do sprawozdania. Uwag nie zgłoszono.  

 
Ad. 5 

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

Ad. 5.1 

Projekt Uchwały Budżetowej Powiatu Grójeckiego na 2022 rok przedstawił Skarbnik 

Powiatu Witold Kępka. Szczegółowe dane zawiera załącznik do niniejszego protokołu.  

 
Przewodniczący Komisji Stałych Rady Powiatu przedstawili opinie o projekcie 

Budżetu Powiatu Grójeckiego na rok 2022r.  

1. Pozytywną opinię Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Geodezji, 

2. Pozytywną opinię Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Spraw Socjalnych  

i Przeciwdziałania Bezrobociu, 

3. Pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Turystyki, Sportu i Promocji, 

4. Pozytywną opinię Komisji Transportu Zbiorowego i Dróg Publicznych, 

5. Pozytywną opinię Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu. 

Opinie Komisji Stałych Rady Powiatu stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Witold Kępka odczytał Uchwałę Nr 3.c./195/2021 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 9 grudnia 2021 

roku. Szczegółowe dane zawiera załącznik do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady wyjaśnił, że z uwagi na brak uwag komisji do projektu Budżetu 

Powiatu Grójeckiego na 2022 r. kolejne dwa podpunkty stały się bezprzedmiotowe.  

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie w trybie on-line. Obecnych 20 

radnych. W głosowaniu imiennym wzięło udział 19 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr XLVI/285/2021 została przyjęta większością głosów, 18 głosów 

„za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  (Wykaz głosowania stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu/.   

 
Starosta Krzysztof Ambroziak podziękował za przyjęcie budżetu na 2022r. Był 

analizowany na komisjach a w dniu dzisiejszym autopoprawką zostały wprowadzone 

dodatkowe środki. Jest to budżet, dzięki któremu będą realizowane inwestycje  

w ochronie zdrowia, w tym ok. 16 mln zł w PCM w Grójcu oraz remonty w placówkach 

oświatowych i domach pomocy społecznej. Będzie realizowanych szereg inwestycji 

drogowych. Ponadto składane są wnioski gdzie jest to tylko możliwe. Dlatego w trakcie 

roku, jakieś środki się pokażą będą realizowane dalsze inwestycje. Plan zakłada, że w 

tym roku w każdej jednej gminie będą modernizowane drogi. Większość samorządów 

gminnych uchwały zabezpieczające pomoc w zakresie remontów dróg powiatowych. 

Na kolejnych posiedzeniach Zarządu zostanie opracowana kolejność zadań, które 

będą realizowane i już od dzisiaj ruszają prace w zakresie ogłaszania przetargów. 

 

Ad. 5.2 

Projekt uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2022- 2037 przedstawił Skarbnik 

Powiatu Witold Kępka. Szczegółowe dane zawiera załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady spytał o uwagi. Uwag nie zgłoszono. 

 
Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.   

 
Skarbnik Powiatu Witold Kępka odczytał Uchwałę Nr 3.h./188/2021 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 9 grudnia 2021 

roku. Szczegółowe dane zawiera załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie w trybie on-line. Obecnych 20 

radnych. W głosowaniu imiennym wzięło udział 20 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr XLVI/286/2021 została przyjęta większością głosów, 19 głosów 

„za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  (Wykaz głosowania stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu).   
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Ad. 5.3 

Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2021 

przedstawił Skarbnik Powiatu Witold Kępka /załącznik/. 

 
Przewodniczący Rady spytał o uwagi.  

 

Radna Anna Steczkowska zaznaczyła, że w tym roku nastąpiło zwiększenie nadwyżki 

budżetowej do kwoty 1.898 tys. zł z przeznaczeniem na wykup obligacji. Natomiast  

w budżecie na 2022r. deficyt też będzie finansowaniem dłużnym i wykup obligacji  

w kwocie 3 mln zł. Czy nadwyżka będzie na wykup obligacji w 2022r czy w tym roku? 

 
Skarbnik Witold Kępka wyjaśnił, że zgodnie z odczytaną uchwałą zmieniającą Uchwałę 

Budżetową na ten rok oraz zgodnie z podpisywanymi umowami w tym roku jest wykup 

obligacji na określoną kwotę i w przyszłym roku też jest wykup na kwotę 3 mln zł.  

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia poinformował,  

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    

 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie. Obecnych 20 radnych. W głosowaniu 

imiennym wzięło udział 20 radnych. Uchwała Rady Powiatu Grójeckiego  

Nr XLVI/287/2021 została przyjęta jednogłośnie, 20 głosów „za” (Wykaz głosowania w 

załączeniu do protokołu).  

 
Ad. 5.4 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Grójeckiego na lata 2021-2037 przedstawił Skarbnik Powiatu Witold Kępka /załącznik/. 

 
Przewodniczący Rady spytał o uwagi. Uwag nie zgłoszono. 

 
Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia poinformował,  

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie. Obecnych 20 radnych. W głosowaniu 

imiennym wzięło udział 20 radnych. Uchwała Rady Powiatu Grójeckiego  

Nr XLVI/288/2021 została przyjęta jednogłośnie, 20 głosów „za”. (Wykaz głosowania 

w załączeniu do protokołu).  

 
Ad. 5.5 

Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu do zawarcia umów na 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego przedstawił 

Przewodniczący Janusz Karbowiak /załącznik/. Spytał o uwagi. Uwag nie zgłoszono.  
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Przewodniczący Komisji Transportu Zbiorowego i Dróg Publicznych poinformował,  

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia poinformował,  

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie. Obecnych 20 radnych. W głosowaniu 

imiennym wzięło udział 20 radnych. Uchwała Rady Powiatu Grójeckiego  

Nr XLVI/289/2021 została przyjęta jednogłośnie, 20 głosów „za” (Wykaz głosowania  

w załączeniu do protokołu).  

 
Ad. 6 

Sprawozdania z prac Komisji Stałych Rady Powiatu od ostatniej Sesji Rady Powiatu. 

 
Przewodniczący Komisja Rolnictwa poinformował, że komisja spotkała się na 

wspólnym posiedzeniu i zaopiniowała projekt Budżetu Powiatu Grójeckiego na 2022 r.  

 
Przewodniczący Komisja Zdrowia poinformował, że komisja spotkała się na wspólnym 

posiedzeniu i w swoim zakresie pozytywnie zaopiniowała projekt Budżetu Powiatu 

Grójeckiego na 2022 r.   

 
Przewodniczący Komisja Oświaty poinformował, że komisja w dniu 22 grudnia 2021r. 

zaopiniowała projekt Budżetu Powiatu Grójeckiego na 2022 r.  

 
Przewodniczący Komisja Transportu poinformował, że komisja w dniu 22 grudnia 

2021r. pozytywnie zaopiniowała projekt Budżetu Powiatu Grójeckiego na 2022 r.  

  
Przewodniczący Komisja Finansów poinformował, że komisja spotkała się dwa razy.  

Na wspólnym posiedzeniu w dniu 22.12.2021r. komisja zaopiniowała Budżet Powiatu 

Grójeckiego na 2022r. oraz uchwałę dot. uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Grójeckiego na lata 2022-2037. Natomiast na posiedzeniu w dniu 

30.12.2021r. zaopiniowała projekty uchwał głosowane na dzisiejszej Sesji.  

Ad. 7 

Interpelacje i zapytania radnych.   

Przewodniczący Rady odczytał interpelację radnego Władysława Kumorka i wyjaśnił, 

że odpowiedzi udzieli Starosta w obowiązującym terminie /załącznik/  

 
Ad. 8 

Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

 
Radna Anna Steczkowska wyjaśniła, że wstrzymała się od głosu nad budżetem i 

wieloletnią prognozą finansową, gdyż według jej oceny gmina Nowe Miasto została   
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pominięta. Cieszy, że są wpisane inwestycje, na które mieszkańcy czekają, czyli 

remont oddziału wewnętrznego, bloku operacyjnego i termomodernizacja w PCM, bo 

wreszcie szpital będzie wyglądał jak XXI wieku. Znalazły się też inwestycje drogowe, 

ale bez przedsięwzięć na terenie gminy Nowe Miasto. Wpisano drogę Nowe Miasto-

Falęcice i chodnik w Domaniewicach, ale to inwestycje niezrealizowane w tym roku. 

Nie ma nowego zadania. Dokumentacja przebudowy ul. Tomaszowskiej może będzie 

gotowa w I kw., ale brak wpisu do WPF sugeruje mydlaną przyszłość dla tej 

inwestycji. W budżecie 2021r. też pominięto Nowe Miasto. Dopiero po długich 

negocjacjach pana burmistrza ogłoszono przetarg, ale zadania nie wykonano. 

Podobnie pomijany jest szpital w Nowym Mieście. To już czwarty budżet tej kadencji, 

w którym nie ma środków dla szpitala, choćby na remont i przystosowanie pod nową 

działalność pustych pomieszczeń, które stanowią prawie połowę powierzchni 

budynku. Chodzi o starą Chirurgię i zamknięty w 2020r. Oddział Ginekologiczno – 

Położniczy. Przez 3 lata Zarząd nie przedstawił pomysłu na zagospodarowanie. Co 

prawda w 2019r. przygotowano wstępny projekt utworzenia ZOL, ale na tym się 

skończyło. Był też przeprowadzony audyt,  jaki kierunek przybrać odnośnie szpitali, 

ale  do dzisiaj cisza.  Szkoda, że odkłada się inwestowanie w szpital i pozyskiwanie 

środków, bo biorąc pod uwagę czynnik inflacyjny teraz będzie to powiat dużo więcej 

kosztowało. Patrząc na budżet i WPF trudno nie odnieść wrażenia, że obecnemu 

Zarządowi chyba nie zależy na tym, aby szpital w Nowym Mieście się rozwijał. 

Przykro, że gmina Nowe Miasto jest dyskryminowana. Tym bardziej, że Starosta po 

objęciu fotela mówił, że zapewni wszystkim regionom powiatu równomierny rozwój.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że sprawy szpitala, w tym spłaty kredytów  

i zobowiązań są wpisane i realizowane. Remont DPS w Nowym Mieście też będzie 

realizowany w tym budżecie. I droga Gostomia-Domaniewice, co, do której radna 

wprowadza opinię publiczną w błąd. Droga była wpisana równy rok temu i to gmina 

Nowe Miasto nie podjęła uchwały, więc nie można było ogłosić przetargu. Obecnie 

burmistrz zapewnił, że chce wykonać tę inwestycję i środki zostaną wprowadzone. 

Starosta zaznaczył, że inni radni rozmawiają z samorządami i przekazują informacje 

ze swojego okręgu, jakie środki przeznaczy gmina. Przyznał, że Zarząd uprawia 

politykę, ale zgodną z przyjętą strategią, czyli współpracy z samorządami. Dodał, że 

właśnie w ramach tej zasady w drodze porozumienia samorząd Nowego Miasta 

wykona dokumentację na drogę Tomaszewską a powiat złoży wniosek o środki 

rządowe. W przypadku uzyskania dotacji realizacja nastąpi w 2022r. a jeśli jej nie 

będzie w 2023r. przebudowa całego odcinka. Ponadto w porozumieniu z gminą 

złożony jest wniosek na drogę msc. Borowina i jak pokażą się środki zostanie 

wprowadzona. Nie można blokować pieniędzy, żeby leżały. W ciągu roku wpływają 

dodatkowe środki i będą zabezpieczone na drogi. W sprawie inwestycji drogowych na 

terenie Nowego Miasta wyjaśnił, że było kilka, w tym droga Domaniewice – Lęgonice, 

w miarę możliwości dość długie odcinki. W sprawie szpitala wyjaśnił, że strategia jest, 
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ale trzeba iść z bieżącą sytuacją. Na początku kadencji przygotowano dokumentację 

na ZOL i Hospicjum. W tamtym czasie w domach pomocy społecznej brakowało 

miejsc, były kolejki. Po nastaniu pandemii nie było chętnych, po 10 osób brakowało w 

danej placówce. Tworzenie ZOL i Hospicjum byłoby ryzykowne. Dopiero dzięki 

likwidacji domu opieki przy parafii w Grójcu i ograniczeniu miejsc w domu 

prowadzonym przez zakonnice w Nowym Mieście znów jest pełna obsada. Ponadto 

szpital jest po raz czwarty szpitalem covidowym, ale dzięki temu można leczyć 

pacjentów z naszego terenu. Placówka się bardzo dobrze sprawdziła. Od 3 stycznia 

wznowi przyjęcia na oddziały. W kwestii dofinansowania szpitala wyjaśnił, że środki 

finansowe do szpitala płyną.  Wspólnie z panią dyrektor i przewodniczącym Komisji 

Zdrowia jeździli do Urzędu Marszałkowskiego oraz Departamentu Zdrowia. Dzięki 

tym spotkaniom pozyskane zostały środki, jest nowa pracownia tomografii 

komputerowej i nowy tomograf, są nowe karetki. Szpitala nie zostawiono samemu 

sobie, ale wiadomo budżet nie jest z gumy. Niestety środków z programów 

rządowych, dwóch transzy covidowych i z Polskiego Ładu powiat nie otrzymał.  

 

Radny Krzysztof Fiks zauważył, że w grudniu 2020r. powiat zabezpieczone 50% 

środków na drogę w Gostomii, ale gmina Nowe Miasto wstrzymała sprawę pół roku, 

żeby później nagle wstawić chodniki w Domaniewicach. Gdyby zdecydowała się na 

początku roku to o tych inwestycjach już dawno by wszyscy zapomnieli. Niestety 

ceny poszły do góry, wszystko zdrożało prawie o 50%.W sprawie drogi na Borowinę 

radny przypominał, że czekały pieniądze powiatu i Lasów Państwowych, ale gmina 

Nowe Miasto nie chciała dołożyć. I dotację trzeba było oddać. Powiat ponownie 

wystąpił do Lasów Państwowych tylko, żeby gmina Nowe Miasto podjęła współpracę. 

Następnie zaznaczył, że szpitala w Nowym Mieście jest oddłużony o 4 mln zł, została 

pozyskana karetka i jest akceptacja na kolejną.  Od przyszłego roku wchodzi nowe 

finansowanie unijne i Zarząd będzie starał się pozyskać pieniądze z datacji. I właśnie 

o to chodzi, żeby jak najwięcej pieniędzy zostało w budżecie powiatu. Co do 

Polskiego Ładu radny podkreślił, że Rząd powinien wspierać szpitale covidowe w tym 

nasz, który po raz czwarty został przekształcony a wspiera się Białobrzegi, które 

mają jeden dom pomocy społecznej i żadnego szpitala.  

 

Radna Anna Steczkowska podkreśliła, że radny mówi o braku z Polskiego Ładu 

środków dla szpitala w Nowym Mieście. A przecież, żeby pozyskać pieniądze trzeba 

złożyć wniosek W sprawie drogi w Gostomii zaznaczyła, że zrobienie w tym roku 

jednego niewielkiego odcinka to było trochę za mało jak dla gminy Nowe Miasto. 

Dlatego pan burmistrz długo negocjował z panem Starostą o wprowadzenie jeszcze 

jednej inwestycji. I został wskazany chodnik w Domaniewicach.  Brak realizacji może 

wiązał się z faktem, że inwestycje były zbyt nisko wyszacowane, więc nie zostały 

zrealizowane i są przełożone na ten rok. Natomiast w budżecie na 2022r. nie ma 

zapisanego żadnego nowego zadania na drogi powiatowe w gminie Nowe Miasto.  
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Radny Krzysztof Fiks zwrócił uwagę, że gdyby burmistrz przekazał środki w lutym 

czy marcu, wtedy jak były przetargi droga w Gostomii zostałaby zrobiona. Grał na 

zwłokę i można sądzić, że nie chciał tej drogi. Sprawa w Domaniewicach wynikła 

później i dlatego nie było jej w planie budżetu. Zostały wprowadzone zmiany i środki 

się znalazły, ale było już późno na przetarg. Radny przypomniał, że została 

wykonana cala droga w Bielinach. Nie można twierdzić, że się w tej gminie nic nie 

zrobiło. Teraz jest prośba, żeby samorząd nowomiejski na początku przyszłego roku 

podjął uchwałę i przeznaczył środki, bo wtedy w lutym można ogłosić przetargi. A nie 

w lipcu czy sierpniu, zwłaszcza, że ceny rosną i takie działania to marnotrawstwo 

pieniędzy. Nie ma polityki tylko chęć działania, bo drogi służą wszystkim.  

 
Starosta Krzysztof Ambroziak dodał, że radni przychodzą z informacjami po odbytych 

sesjach w poszczególnych gminach, bo każdy radny ma swój okręg wyborczy. 

Starosta nie jest w stanie być na wszystkich sesjach i współpracować. Radni działają 

w terenie, mówią gdzie odbyły się sesje i jakie poprawki do budżetów zostały 

wprowadzane. Podobnie wójtowie i burmistrzowie. W gminie Chynów radni ponieśli 

zadeklarowane przez wójta środki do 1 mln zł. Gmina Jasieniec zabezpieczyła środki 

na wspólne zadania. chcą wspólnie realizować inwestycje. Gmina Warka również. W 

gminie Grójec zwiększyli nawet środki niż wcześniej były z radnymi rozmowy. Mimo 

to burmistrz nie wprowadził tego do projektu budżetu, ale po pracach komisji na sesji 

budżetowej środki na pomoc powiatowi na drogi zostały zwiększone. Dlatego dzisiaj 

w naszej uchwale nastąpiła zmiana. Gmina Pniewy też bez żadnej dyskusji 

zabezpieczyła środki na drogę. Z innych gmin, w tym z Mogielnicy i Goszczyna są 

zapewnienia. Natomiast jest zgoda gminy Nowe Miasto na Gostomia– Domaniewice, 

ale na inne to trzeba iść na sesję Rady Miejskiej i rozmawiać z radnymi rozmawiać. 

Jak będzie zabezpieczone tak jak jest w innych gminach to są podstawy, że w ciągu 

roku wyszukać nowym środków na inwestycje.  

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że nastąpiła spłata kredytu ok. 4 mln zł. W ubiegłym 

okresie, gdy ówczesna dyrektor na Komisji Zdrowia wręcz błagała, żeby jakąś kwotę 

przeznaczyć nie znalazła zrozumienia u radnej, jako przewodniczącej tej komisji.  

Nie przeznaczono na pomoc finansową ani złotówki. Obecnie szpitale wychodzą na 

prostą, więc można będzie po woli się z tego dofinansowania wycofywać, ale pomoc na 

pewno będzie jeszcze udzielana. W sprawie dróg przypomniał, że w poprzedniej 

kadencji w gminie Grójec czterokrotnie większej od gminy Nowe Miasto wykonano tylko 

1,2 km chodnika. Czy oznacza to, że Grójec był dyskryminowany? Zarzuty radnej są 

kompletnie niezasadne. Najpierw trzeba się uderzyć we własną pierś, żeby później 

można coś krytykować.  

 
Radny Władysław Kumorek poprosił Starostę o potwierdzenie, bo chciały żeby 

publicznie zostało to powiedziane. Chodzi o przebudowę dróg powiatowych na 
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terenie danej gminy. Postępowanie jest takie, że Rada Gminy ustala priorytety, 

zabezpiecza fundusze na dane inwestycje i jeżeli zostają przez Zarząd i Radę 

Powiatu zaaprobowane to powiat zabezpiecza środki i realizuje przedsięwzięcie. 

 
Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że z wieloma samorządami się spotyka i są 

ustalenia, co należałoby w zakresie dróg wykonać. Czasem też zasugeruje remont 

jakiejś drogi, ale zawsze występuje do samorządów, jakie są najpilniejsze prace na 

drogach powiatowych na ich terenie, ustalają kolejność i później Zarząd to analizuje. 

Dlatego nie raz rok wcześniej wiadomo, którą drogę w danej gminie zrealizować, 

przygotować dokumentację i złożyć wniosek o dofinansowanie. Starosta nawiązał do 

sytuacji z Jasieńca, gdzie mieszkańcy przychodzili i w poprzednim roku złożyli 

petycję o drogę w msc. Wierzchowina. W trakcie roku nie udało się znaleźć środków, 

ale radni poparli i w tym roku już jest wpisana do budżetu gminy i powiatu. Wiadomo, 

że na terenie każdej gminy jest dużo dróg do zrobienia, więc dzięki współpracy 

samorządów można zachować ciągłość realizacji inwestycji. Natomiast skoro gminy 

dokładają 50% a niektóry więcej mają prawo wskazać odcinki dróg do remontu  

a powiat stara się zabezpieczyć odpowiednie środki finansowe.  

 
Radny Władysław Kumorek stwierdził, że nie ma możliwości jakiegokolwiek dialogu z 

panią wójt, żadnej współpracy. Uważa, że pozjadała wszystkie rozumy. Nie chodzi tu 

o dyskryminowanie jego osoby, bo ważniejsze jest zaufanie mieszkańców na sprawy 

których jest otwarty. Chodzi o lekceważenie wyborców, którzy oddali na niego swoje 

głosy. Nawet życzenia świąteczne otrzymał listem poleconym. Nie o to tu chodzi.  

 
Przewodniczący Rady zaznaczył, że zaproszenie na sesje wysyła przewodniczący 

Rady a nie wójt. Ponadto sesje są otwarte, choć teraz jest system covidowy, ale 

każdy radny może uczestniczyć.  

 

Radny Władysław Kumorek zgładził się w pełni ze słowami pana przewodniczącego, 

ale należy zwrócić uwagę na stosunki panujące w gminnej Radzie. Podał przykład, że 

jeden z radnych pełniący w Radzie poważną funkcje na zapytanie, czemu podniósł 

rękę i wie, za czym głosował odpowiedział, że nie wie, ale miał sygnał od pani wójt, 

żeby zagłosować. 

 
Radna Anna Steczkowska zawróciła uwagę, że przewodniczący Rady ciągle wraca 

do tamtej kadencji. Trzy lata już ta opcja zarządza powiatem a nadal padają słowa to 

wy zrobiliście. Należy dać już z tym spokój.  W tamtej kadencji ile było możliwe było 

wsparcie dla obu szpitali.  I były starania, żeby podział środków był równomierny. Dla 

szpitala w Nowym Mieście pozyskano ok. 11 mln zł. Udzielono wsparcia w postaci 

pożyczki, żeby spłacić wymagalne, w tym zobowiązania wobec Magellana.  Obecnie 

zbyt długo zwleka się z pozyskiwaniem środków na te puste pomieszczenia, które 
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zajmują połowę budynku, bo po pierwsze modernizacja będzie kosztowała dużo 

drożej a po drugi szkoda, bo mogłoby to służyć mieszkańcom.  

 
Przewodniczący Rady podkreślił, że gdyby powiat otrzymał środki zewnętrzne, np. 

covidowe w kwocie 5-10 mln zł na szpital w Nowym Mieście wskazane przez radną 

inwestycje na pewno zostałyby wykonane. Otrzymał 20-30 mln zł powiat, który nie 

ma żadnego szpitala. Trudno o głupocie dyskutować, ale jak już wcześniej obiecał 

będzie ją stale radnym przypominał.   

 
Radna Anna Steczkowska stwierdzała, że dla pana przewodniczącego wszystko jest 

głupotą i kłamstwem. 

 
Radny Krzysztof Fiks przypomniał, że od stycznia jest ogłoszony przetarg na remont 

5 izolatek w 100% wykonany z środki Urzędu Marszałkowskiego. W nowej puli będą 

składane kolejne wnioski i zadania z dofinansowaniem realizowane. Powiat Grójecki, 

jako jeden z nielicznych w kraju ma dwa szpitale i cztery domy pomocy społecznej.  

Wiadomo, że stanowi to potężne obciążenie finansowe. Wiele powiatów jest 

poważnie zadłużonych. U nas polityka prowadzona przez wiele Zarządów jest  

w miarę taka wyważona a przez obecny Zarząd bardzo rozsądna. Radny 

przypomniał, że z kredytu były spłacane tylko odsetki a teraz trzeba raty spłacać, 

kwota ponad 1 mln zł.  W tym roku na spłatę zabezpieczone jest 1,5 mln zł. Od kilku 

lat szpital w Nowym Mieście się nie zadłuża i na tyle się bilansuje, że nie ma 

konieczności działań oddalających groźbę zamknięcia. Wykonano wiaty podjazdowe 

oraz parkingi. W miarę możliwości, przy dofinansowaniu w 85%, będzie realizowane.   

 
Radna Anna Steczkowska zaznaczyła, że skoro powiatu nie stać na utrzymanie 

dwóch szpitali samorząd nowomiejski z chęcią przejmie szpital w Nowym Mieście, 

chyba zwracali się już z takim wnioskiem.  

 
Radny Krzysztof Fiks zastrzegł, że samorząd chce przejęć, żeby na 20-30 lat oddać 

w prywatne ręce. Gmina bankrut, która nie ma na swoje utrzymanie czy wypłaty dla 

strażaków za wykonane akcje. Nie będzie zgody na sprywatyzowanie tego zakładu.  

 

Radny Władysław Kumorek stwierdził, że z okazji zakończenia działalności Rady  

w tym roku można zastanowić się nad przyszłym rokiem. W okresie świątecznym 

złożono wiele życzeń i przyłącza się do nich, ale chciałby, żeby z nastaniem nowego 

roku radni odrobinę przystanęli, popatrzyli na tą swoją działalność i innych, zatrzymali 

się w tym pośpiechu i stanęli na wysokości zadania, bo wymagania wobec radnych 

są troszeczkę większe niż wobec zwykłego obywatela. Trzeba przestać w jakiś 

sposób patrzyć tylko na siebie, jakie z tego będę mieć korzyści, bo i tak się zdarza.   

To jest stwierdzenie iluzorycznie, ale każdy może w wielu przypadkach będzie 

wiedział, o co chodzi. Trzeba trochę spojrzeć na innych, bo można krytykować 
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postępowanie, poglądy, ale zatrzymać się w krytykowaniu osób i godzeniu w ich 

osobowość. Niech radni staną się bardziej naturalni i są uprzejmi nie tylko przy 

włączonym mikrofonie.  Niech radni pozostaną bezinteresowni, działają w imieniu 

mieszkańców i mają szacunek dla drugiego człowieka, pomimo różnych sympatii 

politycznych, przecież można się różnić przynależnością do partii. Radny przywołał 

przykład swojej współpracy z panem Starostą, nie należą do jednej partii a w jakiś 

sposób potrafią się porozumieć. Nigdy nie atakował pana Starosty, przedstawiał 

sprawy w normalny sposób i w normalny sposób uzyskiwał odpowiedź. Taki powinien 

być standard komunikowania się.   

Radny Dariusz Piątkowski stwierdził, że bardzo niepokojąca jest sytuacja w szpitalu 

grójeckim, nie idzie to w dobra stronę. Dlatego oczekuje większego nadzoru  

i działania ze strony Starosty i Zarządu, jeśli chodzi o funkcjonowania grójeckiego 

szpitala, ponieważ ile by nie włożyć środków w inwestycje, to tzw. czynnik ludzki 

doprowadzi do rozmontowania tej naszej służby zdrowia. Nie chciałby sugerować, 

ale uważa, że dopóki Zarząd szpitala będzie jednoosobowy, poszerzony niejako  

o biały personel nadal będzie to szło w złą stronę. Radny poruszał sprawę złej 

sytuacji w Oddziale Wewnętrznym, który tak naprawdę nie funkcjonuje. Ludzie 

zgłaszający się do Izby Przyjęć wprost mają odradzane położenie się tam. Jest tak 

tragicznie, że lekarz z zewnątrz przychodzi obsłużyć na Izbie Przyjęć, nie wiadomo 

czy na wewnętrznym w ogóle był lekarz. W zakresie obłożenia są działania 

destrukcyjne pani prezes i naczelnej pielęgniarki. IIe w tym jest działania lekarza 

naczelnego trudno ocenić. Wnioskowano o likwidację 20 łóżek, ale się wojewoda nie 

zgodził. W dniu 28 grudnia nie było miejsc i kobietę na wewnętrznym położono w 

korytarzu na wąskiej kozetce, więc tak to funkcjonuje, że nie funkcjonuje. Pozostałe 

osoby musiały odjechać. Strach się położyć skoro koło tych ludzi nie ma kto chodzić. 

Jeśli już otwierany będzie SOR to Izba Przyjęć niech zostanie otwarta, a może już 

jest z tymi wszystkimi pozwoleniami Pani za wszystko odpowiada. Jeśli wymazy są z 

drugiej strony i trzeba obejść całą zajezdnię karetek to niech to będzie oświetlone, 

odśnieżone i posypane, żeby nikomu a zwłaszcza osobom starszym nic złego się nie 

stało. Radny podkreślił, że wskazuje te nieprawidłowości, bo wie, że Starosta jest 

odpowiedzialną osobą i nie będzie tego tolerować. Radny zadeklarował pomoc w 

przeprowadzeniu wnikliwej analizy sytuacji w szpitalu. Następnie radny przywołał 

absurdalną procedurę stosowana wobec osób chcących skorzystać z porad w NOL. 

Tam trzeba wypełnić kartę informacyjną i nie ma problemu, tylko że 3 m przed 

drzwiami do gabinetu trzeba wykonać telefon do pani pielęgniarki, która jest w 

gabinecie, bo inaczej nie wpuści. Co z chorymi, którzy nie wzięli ze sobą telefonu? 

Ponadto trzeba przy wszystkich przedstawić dane osobowe wrażliwe tj. adres, numer 

pesel, z czym się przyszło, jakie choroby się miało, czy było szczepienie. Procedurę 

wprowadziła pani prezes z pracownikami merytorycznymi. W tym miejscu radny 

przedstawił kilka przykładów, jakie to dla chorych stanowi utrudnienie. Kontynuując 
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radny podkreślił, że Starosta jest dobrym menadżerem, ale nawet jeśli wykona 100-

200 km dróg czy zrealizuje wiele zadań w oświacie i w pozostałych zakresach 

wszystkie jego działania będą źle oceniane jeśli pozwoli na rozmontowanie 

powiatowej służby zdrowia. Dlatego wnioskuje, żeby się sprawom szpitala przyjrzeć, 

zweryfikować i może nowe standardy pani prezes narzucić albo po prostu 

podziękować za współpracę. W kwestii szpitala nowomiejskiego radny stwierdził, że 

pani dyrektor Gąsiorowska zaczyna zmieniać na dobre i to widać. Natomiast w 

Grójcu niestety jest to całkowicie w drugą stronę. Działania Zarządu szpitala nie są 

do końca profesjonalne i takie, jakich radni by sobie życzyli. Dlatego wniosek o 

podjęcie zdecydowanych działań.  

 
Radna Marzena Kołacz – Rosołowska zaznaczyła, że musi staną w obronie szpitala, 

gdyż ta sama procedura często jest stosowana w szpitalach warszawskich. Nie 

wiadomo, z czego to wynika. Jest nonsensem, że trzeba przy obcych osobach 

mówić, co nam dolega, bo to narusza dane wrażliwe, ale w innych szpitalach też jest 

w ten sposób praktykowane.  

 
Starosta Krzysztof Ambroziak stwierdził, że wiele z informacji przekazanych przez 

radnego się potwierdziło. Ponadto zwracały się osoby z różnych grup zawodowych  

i faktycznie to, co tam się dzieje nie jest takie jak powinno. Zgłaszały też osoby, które 

nie zostały przyjęte do oddziału wewnętrznego z brak miejsc a tak naprawdę miejsca 

były. Dlatego wydał polecenie pani prezes przesyłania raportu każdego dnia o liczbie 

lekarzy, pielęgniarek, obsługi oraz liczbie pacjentów na danym oddziale. Wg raportu 

na dzień dzisiejszy z 50 łóżek 29 jest zajętych, jest 2 lekarzy i 6 osób obsługi. 

Sprawę po nowym roku trzeba będzie przeanalizować na połączonej z Zarządem 

Powiatu Komisji Zdrowia. Jeżeli chodzi o kadrę medyczną sytuację psują szpitale 

warszawskie, bo podbijają stawki. Zwłaszcza Szpital Południowy daje wyższe stawki 

i osoby z naszego szpitala korzystają i dlatego tu się trochę pogorszyło. Natomiast 

opierając się na ocenie osób, które w ostatnim czasie trafiły do szpitali warszawskich, 

w Radomiu, Piasecznie czy Grójcu widać, że ogólnie dąży się do upadłości służby 

zdrowia w naszym kraju. To jest odgórny zły system funkcjonowania służby zdrowia, 

bo są wprowadzane procedury, które w żaden sposób nie poprawiają już i tak trudnej 

sytuacji. Karetki z pacjentami czekają na SOR-ach po 12 godzin, rodziny nie mają 

żadnych informacji o bliskim od momentu zabrania chorego. Tak nie powinno być  

i trzeba apelować wyżej, żeby to zmienić.  

 
Radny Władysław Kumorek zaznaczył, że zawsze bez ogródek przedstawia fakty, 

więc teraz też zasygnalizuje, bo rozmawiał osobami, które miały konieczność 

korzystania ze szpitala grójeckiego. Może być skromnie i jak w niektórych rodzinach 

może być ubogo, ale przyjaźnie i życzliwie. A w szpitalu czynnik ludzki troszeczkę 

jest na bakier z tym, co powinno nakazywać serce i trzeba się temu przyjrzeć 
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Radna Anna Steczkowska nawiązała do słów Starosty o doprowadzaniu przez Rząd 

do upadłości służby zdrowia. Radna podkreślił, że trudna sytuacja w służbie zdrowia 

bierze się stąd, że nie ma kadry medycznej, w tym lekarzy. W czasie 8 lat rządów PO-

PSL środowiska pielęgniarskie, lekarskie alarmowały, że za chwilę zabraknie kadry, bo 

lekarze wyjeżdżali za granicę. Tamten Rząd nie zrobił nic, żeby wyuczoną, 

wykwalifikowaną z polskich pieniędzy kadrę zatrzymać w kraju. Nie zwiększono limitów 

przyjęć na uczelnie medyczne. Stało się tak dopiero 5 lat temu, ale wiadomo, żeby 

mieć lekarza specjalistę musi minąć okres 10 lat. Sytuacja po woli się zmienia, bo w tej 

chwili są i takie pensje zachęcające, choć co do pielęgniarek może jeszcze 

niewystarczające, żeby od tego zawodu nie odchodzić. W szpitalu w Nowym Mieście 

pielęgniarki emerytki stanowią 50% personelu, lecz bez nich trudny byłby dalszy los 

szpitala. Na szczęście w tym roku przyszły 3 młode pielęgniarki. Radna podkreśliła, że 

obecny brak kadry to wynik zaniechań ze strony poprzednich rządzących.  

 
Radny Krzysztof Fiks zaznaczył, że Starosta nie mówił o winie Rządu PiS tylko, że 

polityka w stosunku do służby zdrowia musi się zmienić. Trzeba dać ludziom godne 

warunki, żeby chcieli zostać i pracować w Polsce. Obecnie tych warunków nie ma.  

 
Radny Adolf Maciak stwierdził, że przysłuchuje się tej debacie na temat służby 

zdrowia i musi zaznaczyć, że wszyscy zapomnieli o pandemii i trzeba z ukłonem 

spojrzeć na lekarzy i pielęgniarki, bo wykonują kawał ciężkiej pracy. Z niepokojem 

wysłuchał słów radnego Piątkowskiego, że w oddziale wewnętrznym nie ma 

zapewnionej opieki lekarskiej i lekarz z zewnątrz udziela pomocy. Starosta powinien 

to sprawdzić. Jak mówi radny Kumorek może być biednie, ale winno być schludnie. 

Nie można w tej trudnej dla wszystkich sytuacji pandemii, która niestety negatywnie 

rzutuje na działanie szpitali od razu naskakiwać. Raczej należy pomagać dyrekcji 

grójeckiego czy nowomiejskiego szpitala. Niemniej należy przeanalizować sprawę 

bezpieczeństwa pacjenta i zrobić wszystko, żeby szpitale w tym zakresie sprawnie 

funkcjonowały. Nie może być sytuacji, żeby po przyjęciu pacjent nie ma odpowiedniej 

obsługi lekarskiej i pielęgniarskiej. Radny dodał, że sytuacja jest skrajnie trudna, 

służba zdrowia funkcjonuje w ciężkich warunkach. W normalnym czasie było różnie 

to jak doszła pandemia nie można spodziewać się, bo on się nie rozerwą. Natomiast 

Starosta powinien się zapoznawać, gdyż nie może być sytuacji, że z uwagi na 

czynnik ludzki nie ma dobrej atmosfery dla pacjenta. Zawód pielęgniarki, lekarza to 

zawód wybrany, który wymaga określonych zachowań. Oczywiście trzeba 

interweniować i co złe poprawiać, niemniej w tej chwili nie jest czas na naskakiwanie. 

 

Radna Marzena Kołacz- Rosołowska podkreśliła, że jest duży deficyt pielęgniarek i 

lekarzy W Niemczech, żeby być pielęgniarką nie trzeba skończyć studiów wyższych 

tylko szkołę średnią. Może warto reaktywować szkoły średnie pielęgniarskie przecież, 

jako państwo aż tak nie różnimy się pod względem medycznym od Niemiec. 



14 
 

Radna Anna Steczkowska zgłosiła wniosek, aby na przyszłą sesję zaprosić panią 

prezes PCM, żeby radni mogli porozmawiać o szpitalu, zadać pytania i wyjaśnić te 

wątpliwości, o których mówił radny Piątkowski. W ciągu 2021r. pani prezes PCM  

w Grójcu nie była na żadnej sesji.  

 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że prezes PCM w Grójcu była na sesji w tym roku 

tylko radna była nieobecna.  

 
Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że od początku pandemii każdego dnia 

otrzymuje raport ilu jest lekarzy, pielęgniarek, położnych czy pozostałego personelu. 

W grudniu na Oddziale Wewnętrznym było od 2 do 4 lekarzy w ciągu dnia. W nocy 

jest 1 do 2 lekarzy. Nigdy w dzień nie było poniżej 2 lekarzy. Oczywiście z uwagi na 

Covid osoby z zewnątrz nie wchodzą, żeby sprawdzić, ale pani prezes przy liście 

obecności jak najbardziej jeszcze może to doprecyzować.  

 
Pan Robert Lipiec odnoście zaproszenia pani prezes na sesje zauważył, że tego typu 

sprawy powinno się najpierw omówić na Komisji Zdrowia, w której oczywiście mogą 

uczestniczyć wszyscy radni, którzy chcą się więcej dowiedzieć na ten temat. 

Odbędzie się merytoryczna rozmowa, zamiast toczyć dyskusję na Sesji.  

 
Radna Anna Steczkowska stwierdziła, że niewygodne tematy są omawiane na komisji.  

 
Przewodniczący Rady zauważył, że radna wypowiada się bez udzielonego głosu. 

Poprosił o stosowanie się do przyjętych zasad. Dodał, że w listopadzie prezes PCM 

uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Zdrowia poszerzonej o Zarząd Powiatu. 

 
Radny Władysław Kumorek odniósł się do słów radnego Lipca. W poprzednich 

kadencjach nie było przeciwwskazań, żeby na sesji pytać o sprawy szpitala. To 

dotyczy wszystkich radnych. N komisji są tylko członkowie a tą komunikacją jest 

widać jest różnie. Każdy, kto w sesji uczestniczy ma prawo usłyszeć z pierwszych 

ust, co się dzieje w szpitalu oraz może zadać pytanie i przedstawić swoje sugestie.  

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Zdrowia 

uzyskała informację, że w ramach środków covidowych gmina Grójec otrzymała 

1.250 tys. zł. Komisja zwróciła się, żeby przewodniczący Rady wystosował pismo do 

burmistrza z sugestią o przeznaczenie z tych środków znaczącej kwoty na PCM w 

Grójcu. Przewodniczący odczytał odpowiedź burmistrza Dariusza Gwiazdy (załącznik).  

Jednocześnie dodał, że celem nie było krytykowanie tylko prośba o wsparcie PCM, 

jako jednostki, która zaszczepiła największą liczbę mieszkańców powiatu 

grójeckiemu. Na Komisji nie poruszano tematu strażaków OSP, że im środki nie 

przysługują. Nic takiego nie miało miejsca. Natomiast mówiono o pozostałych 

beneficjentach, więc pismo o podobnej treści zostało skierowane do gminy Jasieniec 
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i Belsk Duży.  W sprawie uwag pana burmistrza o nie utworzeniu społeczna rada 

przy szpitalu wyjaśniła, że takie rady są powoływane tylko przy SPZOZ a nie 

spółkach samorządowych czy Skarbu Państwa. Pan Przewodniczący ponowił apel 

rady i wyraził nadzieję, że pan burmistrz przekażę środki dla szpitala powiatowego.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Adam Balcerowicz stwierdził, że pismo wpłynęło również 

do gminy Belsk Duży, która uzyskała z programu "Rosnąca odporność" 500 tys. zł. 

Zostało odczytane na posiedzeniu gminnej komisji, na którą został zaproszony,  

ale na chwilę obecną decyzja jeszcze nie zapadła. Niemniej trzeba podkreślić, że  

w odróżnieniu od gminy Grójec, gdzie są tylko prywatne ośrodki gmina Belsk ma 

publiczny ośrodek zdrowia.  Cieszy, że jest inicjatywa wsparcia szpitala, ale nie do 

końca zgadza się w przypadku gminy Belsk i Jasieniec, gdyż ośrodki zdrowia z ich 

terenu również miały duży wkład w szczepienie. Ośrodek w Belsku wykonał 7 tys., 

więc skala działania dużo większa niż szpitala grójeckiego. Pani prezes pisze,  

że personel był zaangażowany i nie otrzymał za to wynagrodzenia. Szpital podobnie 

jak inni otrzymuje środki za szczepienia a skoro wykonał 40 tys. po 60 zł to daje kwotę 

2,4 mln zł. Rozumie intencje chęci pozyskania przez powiat dodatkowych środków,  

ale nie do końca się zgadza z treścią pisma. Gmina Grójec nie ma w swoich 

strukturach żadnych publicznych ZOZ- ów, więc jest to uzasadnione. Natomiast 

uważa, że samorządy Belska i Jasieńca powinny pozyskane środki przeznaczyć  

na walkę z COVID na terenie swoich gmin. 

 
Przewodniczący Rady sprostował, że z inicjatywą wyszła Komisji Zdrowia, ale prośba 

do samorządów jest skierowana od Rady, gdyż pismo podpisali również 

przewodniczący Klubu PiS Michał Pruś oraz Klubu Przyjazny Powiat Jan Madej. 

 
Radny Michał Pruś spytał czy oprócz pisma burmistrza Grójca są pisma  

dwóch gmin, do których wystosowano pismo Rady Powiatu dot. pomocy dla szpitala?  

 
Radny Adolf Maciak podtrzymał swoją opinię z Komisji Zdrowia. Nie zgodzi się z 

radnym Balcerowiczem, co do samorządu Jasieńca, Belska Dużego i Grójca. 

Znaczna część uzyskanych środków w formie doposażenia powinna trafić do 

szpitala, bo to szpital będzie leczył. Trzeba podziękować strażakom, ośrodkom 

zdrowia i punktowi w Grójcu, ale otrzymały pieniądze w kwocie 60 zł za pacjenta. 

Nagroda Rządu była skierowana do gmin, ale Rada i Komisja Zdrowia proszą, żeby 

po ocenie potrzeb ośrodków zdrowia część środków przekazać na szpital w Grójcu.  

 
Przewodniczący Rady przychylił się do słów radnego Maciak. Nie rozkazujemy 

wójtom i burmistrzowi tylko prosimy o spojrzenie przychylnym okiem i przekazanie na 

szpital część tych środków, które uzyskali. 
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Radny Władysław Kumorek zwrócił uwagę na kwestie prawne, bo faktem jest, że 

środki zostały przeznaczone dla gmin na konkretny cel. Podobnie jak w przypadku 

przekazania na daną drogę. Można wystąpić o pomoc i dane gmina, jeśli chce 

powinna wesprzeć, ale należy sprawdzić czy jest to dopuszczalne prawnie.   

 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że jest zgodne z prawem, bo pieniądze zostały 

przekazane na realizację działań przeciwdziałania COVID -19. 

 
Radny Władysław Kumorek zauważył, że szkopuł w tym, że środki zostały 

przekazane na działania na terenie danej gminy. 

 
Radna Teresa Bednarska zgodziła się, że środki powinny być w części przekazane 

na szpital, bo nie ma tutaj podziału, że z gminy Belsk Duży nie będą przyjmowani 

chorzy. Szpital zawsze był i jest dla radnych priorytetem. Jeśli samorządy gmin 

przychylą się to chwała im za to, Rada Powiatu będzie wdzięczna za pomoc. 

 
Starosta Krzysztof Ambroziak podziękował za ten rok, bo dzięki dobrej współpracy 

udało się zrealizować wiele inwestycji dla mieszkańców naszego powiatu.  Życzył, 

żeby przyszły rok nie był gorszy i udało się wykonać założenia przyjęte budżecie. 

Ponadto żeby udało się pozyskać dla powiatu dodatkowe środki finansowe, bo wtedy 

nasze instytucje w zakresie zdrowia, oświaty, pomocy społecznej będą funkcjonować 

jeszcze lepiej. Życzył wszystkiego najlepszego w nadchodzącym roku i jak mówił pan 

Kumorek, żeby była współpraca pomiędzy radnymi z korzyścią dla mieszkańców.  

 
Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za współpracę w minionym roku oraz 

życzył dobrej i owocnej pracy w 2022r. Jednocześnie złożył życzenia wszystkiego 

dobrego dla mieszkańców Powiatu Grójeckiego. 

 
Radny Jan Madej nawiązał do słów o działaniu w harmonii i dobrej współpracy. 

Stwierdził, że ludzie desygnowali radnych do tego, żeby wszystkim w powiecie żyło 

się lepiej. Trzeba się wzajemnie szanować i mieć ludzkie podejście. Następnie złożył 

życzenia zdrowia, szczęścia i powodzenia w życiu rodzinnym i zawodowym.  

 
 
Ad. 9 

Z uwagi na wyczerpanie porządku Przewodniczący Rady o godz.11.15 zamknął 

posiedzenie wypowiadając formułę „Zamykam Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”. 

 

             Protokołowała:                                                          Przewodniczył: 

   Palmira Ponceleusz – Kornafel                                         Janusz Karbowiak  


